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OBČASNÉ

-----------------------------------

Èertù bude letos dost � Zima bude pozdìji � Vrchlického taky � Osm procent obyvatel je spokojeno se stavem
politiky v na�í zemi � Jehlièková je èím dál slavnìj�í � Lidl to je�tì nemá jisté � Ani �i�kovka � Máme dal�í Miss �

Starosta nechce sedìt na dvou �idlích � Nechce ani zemìtøesení � Chce vlídnou radnici � Èí koncerty jsou v�dy
nejkrásnìj�í � Nechoïte jen tak � Ne�lapejte                                na kytièky � Kupte si obèas noviny � Stojí 6,- Kè

Nové vedení města
připravuje programové
prohlášení

Jen týden po ustavujícím zasedání zastupitel-
stva se v Hoøicích zaèal pøipravovat program dal-
�í schùze vedení mìsta. Pøí�tí veøejné jednání za-
stupitelù se uskuteèní 7. prosince a v jeho prùbì-
hu by mìlo napøíklad dojít k volbì pøedsedù
a obsazení odborných komisí.

Zastupitelé zøejmì projednají i plány na rok
2007, pøí�tí rozpoèet v�ak bude schvalován nej-
spí� a� v následujícím roce.         www.jicinsky.net

Žižkova ulice:
další pokus

U� ponìkolikáté se Hoøice pokusí opravit �i�ko-
vu ulici, její� obnova byla nìkolik let zablokována
z dùvodu vleklých sporù mezi mìstem a majiteli
tamních nemovitostí. Krajský úøad letos potvrdil
mìstem vydané stavební povolení na rekonstruk-
ci ulice a zamítl tak dal�í z øady odvolání. Odpùrci
v�ak podali �alobu ke správnímu soudu. Radnice
se pøesto pokusí opravu prosadit do plánu na
pøí�tí rok.

��i�kova ulice bude zaøazena do rozpoètu. Pøí�tí
rok bychom ji chtìli opravit, i kdybychom si mìli
vzít úvìr,� sdìlil místostarosta Jaroslav Vácha.
Celkové náklady se pøedpokládají ve vý�i mini-
málnì osmi milionù korun.

Snaha mìsta obnovit �i�kovu ulici v�ak mù�e
znovu narazit na dal�í soudní spor. ��aloba
ve vìci zamítnutého odvolání byla podána, kraj-
ský úøad v tuto chvíli zpracovává vyjádøení pro
krajský soud,� potvrdil Petr Vinkláø z tiskového
oddìlení Královéhradeckého kraje.

Vùbec nejvìt�í akcí, kterou Hoøice pøí�tí rok
zøejmì spustí, je rozsáhlá pøestavba a moderniza-
ce domova dùchodcù. Zahájení stavby se podle
Váchy bude odvíjet od toho, jak rychle mìsto
zvládne dokonèit veøejnou soutì� a vybere doda-
vatele. �Smlouva by mohla být uzavøena zaèát-
kem roku a není vylouèeno, �e stavební práce bu-
dou zahájeny u� v prùbìhu zimy. Rozhodující bu-
dou samozøejmì nabídky, s èím stavební firmy
pøijdou,� øekl.                      Zdroj: www.jicinsky.net

Radnice hledá cestu, jak
plánovaný Lidl
z centra města odsunout

Pøekvapivì nový smìr nabral pøístup hoøické
radnice k firmì Lidl a výstavbì diskontní prodej-
ny nad námìstím. Hoøice se pokusí obchodní øe-
tìzec pøesvìdèit, aby svùj zámìr pøesunul do jiné
lokality v rámci mìsta.

�V souèasné dobì pøehodnocujeme vztahy mezi
mìstem a spoleèností Lidl. Pokud to bude mo�né,
rádi bychom firmì nabídli jiné místo k výstavbì
mimo centrum, konkrétnì v komerèní zónì,� sdì-
lil starosta Ivan Dole�al.

Mìsto se tak sna�í najít ménì kontroverzní øe-
�ení, které by vyhovovalo zúèastnìným stranám.
Dosavadní plány investora toti� nará�ejí na od-
por èásti místních obyvatel, kteøí svùj názor vyjá-
døili i podpisem pod protestní peticí.

�Kauza Lidl mìla svùj vývoj a stále není uzavøe-
na. Byl jsem jedním z tìch, kdo pro Lidl hlasovali.
V té dobì jsem ov�em netu�il, �e se firma bude
sna�it získat objekty, které stojí pod plánovaným
staveni�tìm prodejny, za úèelem jejich demolice.
Pokud by k tomu do�lo, otevøel by se pohled na
obchod z prostoru námìstí,� líèí Dole�al.

Smlouvy nyní provìøují právníci a podle jejich
stanoviska se pak mìsto rozhodne.

�Je také mo�né, �e na téma Lidl uspoøádáme
anketu, ale to jen tehdy, pokud se mìsto bude
moci ze závazkù vùèi firmì vyvázat. Uvidíme, s
èím pøijdou právníci, a podle toho se pak rozhod-
neme,� øekl starosta.

O prodeji pozemkù vèetnì mìstské jídelny vedle
zámku nad námìstím rozhodli hoøiètí zastupitelé
v èervnu loòského roku. Øetìzec za pozemky s
budovou nabídl dvanáct milionù korun a zároveò
se zavázal, �e postaví novou jídelnu na jiném mís-
tì. Letos v�ak Lidl pøi�el s novým návrhem, který
místo stavby jídelny poèítá s finanèním vyrovná-
ním.                                                                                     (jn)

Osobností města byla letos prohlášena Jaroslava Jehličková

Jaroslava Jehličková na scéně hořické Koruny při vyhlášení osobnosti města 4. listopadu (fotografoval Michal Kuchta). Druhý obrázek vyšel
v časopise Mladý před čtyřiceti lety.  S číslem 48 je na něm Jaroslava Jehličková v čele jednoho ze závodů mistrovství republiky.

Vycházejí válečné deníky čs. stíhače generála Vlastimila Veselého DFC

Ke hvězdám a do mraků

Jedna z mnoha fotografií, které dílko ilustrují.
Kniha se prodává v muzeu za 195,- Kč..

Ulice Vrchlického má být
do zimy hotova

S neèekanými prùtahy pøi rekonstrukci vozovky
a chodníkù se musili smíøit obyvatelé Vrchlické-
ho ulice v Hoøicích. Dùvodem jsou komplikace,
zji�tìné a� v prùbìhu stavby. Firma Colas CZ i ve-
dení mìsta pøesto uji��ují, �e vozovka bude plnì
prùjezdná do konce listopadu.

�Pravdou je, �e se vyskytly neoèekávané problé-
my, které stavbu pozdr�ely, a pùvodní termín
se tak nepodaøilo dodr�et. Lhùta byla novì pro-
dlou�ena do konce tohoto mìsíce,� potvrdil mís-
tostarosta Jaroslav Vácha. Vícepráce budou záro-
veò znamenat i zvý�ení ceny, z pùvodních jede-
nácti se náklady vy�plhají na jedenáct a pùl mili-
onu korun.

Dodavatelská firma odmítá, �e by vina byla
na její stranì. Pøíèinou prodlevy byl jednak �pat-
ný stav podlo�í, které bylo nutné dodateènì zpev-
nit, a také napøíklad potøeba pøelo�ení telekomu-
nikaèních kabelù, jejich� poloha pod novì poklá-
danými chodníkovými obrubníky nebyla døíve
známa.

Teï prý bude zále�et hlavnì na klimatických
podmínkách. �Tì�ko dnes odhadovat, jestli se
stavbu podaøí dokonèit bezezbytku, a nebo
se pøípadné finální práce budou dodìlávat je�tì
na jaøe. Ov�em na vlastním zprùjezdnìní ulice do
konce listopadu by to nemìlo mít vliv�. uvedl Vá-
cha.

Zprávy ČTK

Zima bude později
Meteorologové soudí, �e dosavadní teplé poèasí

potrvá i nadále. Ponejvíce se shodují na tom, �e
nejménì do 20. prosince.

Čertů bude letos dost
Pardubiètí perníkáøi upekli letos více èertù, ne�

kdykoli pøed tím. Èerti jsou celí perníkoví s cuk-
rovou polevou rumové chuti se starými barevný-
mi obrázky. Vyrábí se také veliké èertí hlavy, malí
èertíci, Mikulá�ci a andílci.

Jaroslava Jehlièková proslavila své rodi�tì do-
slova po celém svìtì. Narodila se v Hoøicích (v so-
kolské rodinì) roku 1942 a u� za studií dosahova-
la skvìlých výsledkù, nejprve v hoøické ko�íkové a
záhy jako èlenka atletického oddílu v Hradci Krá-
lové, v jeho� barvách získala první mistrovské ti-
tuly a také poprvé reprezentovala republiku na
mezinárodních závodech. V roce 1965 se pøestì-

hovala do Prahy, kde se její pøípravy ujal trenér
Písaøík (RH Praha). Následující desetiletí bylo
nejúspì�nìj�í v její kariéøe. Od pøíchodu do Prahy
nebyla Jehlièková a� do konce své závodní èin-
nosti jinou èeskoslovenskou závodnicí pora�ena.
Nejvìt�í úspìch jí pøineslo 20. záøí roku 1969,
kdy se stala mistryní Evropy v bìhu na 1 500 me-
trù a zároveò vytvoøila pro tuto tra� svìtový re-

kord èasem 4:10,4 min. (Je to asi jako byste bì�e-
li od hoøické radnice k Doubravce). Jaroslava
Jehlièková reprezentovala  na�i republiku dva-
krát na olympijských hrách (Mexiko 1968 a Mni-
chov 1972) a na Mistrovství Evropy, mnohokrát
obhájila titul mistrynì republiky, byl jí udìlen ti-
tul Mistr sportu a Zaslou�ilý mistr sportu a v an-
ketì Zlatá tretra Evropy 1970 skonèila druhá.

Pozdě, ale přece

Křtu se ujal kapitán Jaroslav Míka (uprostřed)
z čáslavské letecké základny.

V předvečer 17. listopadu se konal v hořické radnici obřad křtu nové knihy. JUDr. Jaroslav Veselý
uspořádal a připravil k vydání válečné deníky svého strýce Vlastimila Veselého, hořického rodáka

a čestného občana, nositele mnoha britských i našich vyznamenání, muže s nevšedními osudy.
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PRODEJ A SERVIS ELEKTRICKÉHO RUČNÍHO NÁŘADÍ

NAJDETE
NÁS
V NOVÉ
PRODEJNĚ
PŘES
ULICI

NOVÁ ADRESA: HUSOVA 2087
HOŘICE, TEL/FAX 493 621 615, WWW.JAMAL.CZ

NOVÁ ADRESA

NOVÁ ADRESA

PŮJČOVNA
ELEKTRICKÉHO

A RUČNÍHO NÁŘADÍ

OTEVŘENO: Po - Pá: 7,00 - 12,00 / 13,00 - 16,30 Sobota: 8,00 - 12,00

KRÁDEŽ VOZIDLA
Bìhem noci na ètvrtek 2. listopadu odcizil nezná-

mý pachatel v Hoøicích vozidlo Fiat Ducato �luté
barvy, které bylo zaparkováno pøed jedním z domù
na sídli�ti Pod Lipou. Majitel vyèíslil jeho hodnotu
na nejménì 220.000 Kè. Pøípad �etøí policisté ob-
vodního oddìlení v Hoøicích.
NATANKOVAL, ALE NEZAPLATIL

Hoøice (8.11.) - V úterý 7. listopadu pøijel v odpo-
ledních hodinách neznámý øidiè k benzinové èerpa-
cí stanici v Hoøicích osobním vozidlem Renault 5,
do kterého jeho spolujezdec natankoval pøes pade-
sát litrù benzínu. S placením se ov�em ani jeden z
nich nenamáhal a od benzínky ujeli smìrem na Hra-
dec Králové. Celková �koda byla vyèíslena na více
ne� 1.500 Kè. Pøípadem se zabývají policisté obvod-
ního oddìlení v Hoøicích.
VLOUPÁNÍ DO BARU

Hoøice (7.11.) - Do jednoho z barù v Hoøicích se
vloupal bìhem noci na nedìli 5. listopadu neznámý
pachatel. Uvnitø z prodejního automatu na cigarety
odcizil drobné mince. Ty rovnì� odebral i ze stolní
fotbalu a z Music Boxu. Z police za barem navíc je�tì
ukradl láhev aperitivu a z nalezené kasírta�ky témìø
tisíc korun. Majitel vyèíslil �kodu na nejménì 5.000
Kè. Po pachateli teï pátrají policisté obvodního od-
dìlení v Hoøicích.
KRÁDEŽ ROŠTŮ OBJASNĚNA

Støevaè (9.11.) - Dva mu�i z Jièínska byli vèerej�ího
dne policejním komisaøem obvinìni z trestného
èinu kráde�e, spáchaného ve spolupachatelství. Oba
mìli prvního záøí dopoledne odcizit v obci Støevaè
ze sýpky u �pejcharu nìkolik kovových ro�tù, které
následnì prodali ve sbìrnì druhotných surovin.
Svým jednáním zpùsobili �kodu ve vý�i nejménì dva
tisíce korun. Policisté navíc zjistili, �e oba mu�i ji�
byli za obdobný skutek v posledních tøech letech
pravomocnì odsouzeni Okresním soudem v Mladé
Boleslavi a v Jièínì.
KRÁDEŽ MĚDĚNÉ STŘECHY

Staré Smrkovice (27.11.) - Bìhem noci na sobotu
25. listopadu odcizil neznámý pachatel z èásti støe-
chy høbitovního domku ve Starých Smrkovicích mì-
dìné plechy. Celkem jich tak odcizil desítky metrù
ètvereèných a zbylou èást støechy po�kodil. Majitel
vyèíslil �kodu na témìø 100.000 Kè. Pøípad �etøí po-
licisté obvodního oddìlení v Hoøicích.
DOPRAVNÍ NEHODY

Jièínsko (27.11.) - Bìhem uplynulého víkendu do-
�lo na silnicích okresu Jièín celkem k osmi doprav-
ním nehodám, pøi nich� byla jedna osoba lehce zra-
nìna. Na jedné z nehod se podílel i alkohol a celková
�koda byla vyèíslena na nejménì 314.000 Kè.

V sobotu 25. listopadu jel hodinu po pùlnoci tøia-
dvacetiletý øidiè osobním vozidlem Renault 25 po
silnici ve smìru od obce Bìlá u Pecky smìrem na
Láznì Bìlohrad. V katastru obce Uhlíøe nezvládl vli-
vem nepøimìøené rychlosti jízdy a pøedchozího po-
�ívání alkoholických nápojù výjezd z levotoèivé za-
táèky a s vozidlem havaroval do pravého silnièního
pøíkopu, kde po�kodil dopravní znaèku a kovové zá-
bradlí na betonovém mostku. Øidiè se následnì
podrobil dechové zkou�ce, pøi které bylo namìøeno
více ne� 1,5 promile alkoholu v jeho dechu. Pøi neho-
dì do�lo k lehkému zranìní spolujezdkynì. Celková
�koda byla vyèíslena na více ne� 45.000 Kè.

Vánoční betlém
v kostele Narození
Panny Marie zazáří
v nové kráse

Nic nepatøí k Vánocùm tak jako stromeèek a
betlém. Ten nejkrásnìj�í  je v�dy v kostele.

Souèasný betlém v hoøickém kostele byl poøízen
asi v roce 1932. To nám sdìlil pan Poledno, které-
mu to pøed lety øekl bývalý kostelník pan Jiøí
Horvát. A já jsem se v�e dozvìdìla od Jiøího Hel-
lingera, souèasného varhaníka. Figurky betléma
byly ji� v minulosti opravovány a pøi jejich opra-
vách na�el pan Jan Müller jméno jejich autora
øezbáøe pana Kafky z Èerveného Kostelce.Víc ne-
bylo mo�né o historii betlému zjistit.

V èervnu leto�ního roku za mnou pøi�el Páter
Adam Depa s my�lenkou renovace a domalování
celého betlému. Horizont, který byl malovaný na
papíru, byl u� potrhaný a figurky bylo zapotøebí
oèistit. Celý projekt se mnì velmi líbil, tak jsem
ráda pøislíbila pomoc. Nejdøíve zaèalo hledání vý-
tvarnice. Paní Blanka Bihelerová a Marie Nosko-
vá, uèitelky na ZU�, pro mnoho práce nemohly a
nìkteøí dal�í nemìli k takové práci vztah a jejich
finanèní nároky byly veliké.

Mladá hoøická výtvarnice Eva Matou�ová se ce-
lého projektu ujala s velikým nasazením a v srp-
nu pøedlo�ila tøi návrhy uspoøádání celého betlé-
mu. V souèasné dobì vzniká nové uspoøádání
betlému, které diváci poprvé uvidí pøi jeho slav-
nostním zpøístupnìní 17. prosince v 10 hodin.

Eva Matou�ová je rodaèka z Hoøic, pøed dvìma
lety ukonèila studium na Støední umìlecké �kole
grafické v Jihlavì. Nyní studuje figurální kresbu
u prof. ak. mal. Borise Jirkù a MgA Radka Petøíè-
ka, malbu u Stanislava Divi�e a Mgr. A. Popaja v
Praze. Malování není její jedinou zálibou. Hrála v
ochotnickém souboru J. K. Tyl v Hoøicích a ráda
hraje na kytaru. Svoje obrazy vystavovala v galerii
Jána �moka v Jihlavì a galerii v Pelhøimovì.
Sama øíká, �e si velice vá�í této práce a jen si pøe-
je, aby v�em, kdo betlém nav�tíví, udìlala radost.

Leto�ní výtì�ek adventních koncertù v kostele
je urèen právì k opravì betlému. Dìkuji v�em,
kteøí svoji úèastí pøispìjí na dobrou vìc.

 Va�kovová Zdenka

Smrtí
čtyřiapadesátiletého
řidiče skončila srážka
vlaku s osobním
vozidlem u Sobčic

Sobèice (15.11.) - Jeden lidský �ivot si vy�ádala
dopravní nehoda na �eleznièním pøejezdu v Sob-
èicích. K tragické události do�lo krátce po poled-
ni, kdy se na chránìném pøejezdu srazil vùz
�koda Felicia s osobním vlakem, který jel ve smì-
ru od Jièína.

Pøi nehodì utrpìl ètyøiapadesátiletý øidiè felicie
vá�ná zranìní, kterým na místì podlehl. Jeho
stejnì stará spolujezdkynì utrpìla �ok a lehké
zranìní a byla leteckou záchrannou slu�bou
transportována do Fakultní nemocnice v Hradci
Králové, informovala mluvèí jièínského policejní-
ho øeditelství Hana Kleèalová.

Ve vlaku nebyl nikdo z cestujících zranìn. Pro-
voz na trati si v�ak v dùsledku nehody vy�ádal tøi
hodiny trvající výluku a drá�ní doprava byla do-
èasnì nahrazena autobusovými spoji. Okolnosti
tragického støet automobilu s vlakem, pøi kterém
byly zpùsobeny �kody za zhruba devadesát tisíc
korun, vy�etøuje policie.

Na místì kromì zdravotníkù zasahovaly také
jednotky hasièù z Hoøic, Vysokého Veselí a èleno-
vé HZS Èeských drah z Hradce Králové. Hasièi
zajistili vùz proti po�áru, zamezili úniku chemic-
kých látek a vyprostili usmrceného øidièe z vraku
vozidla.                                                                              (jn)

Co se děje
v dramaťáku?
Pořádně to v něm vře
a stále se něco kutí

�kolní rok jsme zaèali ji� o týden døíve. V jeho
prùbìhu studenti nejstar�ích roèníkù  velmi peè-
livì pøipravovali pásmo sestavené z dopisù dìtí
z Terezína na zahájení týdne Dnù �idovské kultu-
ry. A pak to zaèalo. Nový �kolní rok...

Klasickou výuku støídalo v hodinách pøednesu
�mejdìní, �trachání. �áci a studenti peèlivì vybí-
rali vhodné texty na adventní koncerty, vánoèní
koncert na�í �koly a na �kolní kolo recitaèní sou-
tì�e. Tato èinnost se støídala s prací na textech
s povídkovými pøíbìhy, které nás zaujaly o prázd-
ninách (mo�ná, �e z nìkterých vzniknou malá di-
vadelní pøedstavení). Do toho v�eho se prolínala
pøíprava na pohádkový festival Jièín - mìsto po-
hádky. Zde jsme pro�ili dva krásné dny. Studenti
II. stupnì uvedli v jièínském K-klubu komedii
Král jelenem a pohádkou Kráska a zvíøe byli  po-
tì�eni nejenom na�i mlad�í kamarádi, ale i do-
spìlí.

Byli jsme rádi, �e si tento pohádkový pøíbìh
mù�eme zahrát také na schodech zámecké zahra-
dy v Holovousích, pøi ka�doroèní akci Holovous-
ký malináè. První listopadovou nedìli ji �áci na-
posledy zahráli pro rodièe a dìti v radnièním sále.

V nìkterých oddìleních se ji� rozbìhla pøíprava
na jednotlivá roèníková pøedstavení, která jsou
plánovaná  na závìr �kolního roku. V plném
proudu je i pøíprava na absolventské pøedstavení
�ákù I. stupnì. V souèasné dobì vrcholí pøípravy
na adventní koncerty a vánoèní koncert na�í
�koly.

Ráda bych touto cestou podìkovala svým
�ákùm a studentùm za jejich práci, kterou odved-
li za tuto èást �kolního roku.

Velké podìkování patøí rodièùm za skvìlou spo-
lupráci. V�dy nám v pravý okam�ik podají po-
mocnou ruku k úspì�nému zvládnutí v�eho, co
jsme si naplánovali. Dìkuji vám.

Závìrem mi dovolte, popøát vám klidné a slu-
níèkem prozáøené vánoèní svátky.

�tìpánka Fléglová

Vichřice převrátila
kamion

Hoøice (2.11.) - Ve støedu 1. listopadu jel v dopo-
ledních hodinách osmatøicetiletý øidiè nákladním
vozidlem Daf s pøívìsem po silnici ve smìru od Ho-
øic na Milovice. V daném úseku vozovky pøed køi�o-
vatkou �Na vinici� nepøizpùsobil rychlost vozidla
nárazovému vìtru, v dùsledku èeho� do�lo k pøevrá-
cení nákladního vozidla a pøívìsu, který navíc nara-
zil do protijedoucího nákladního vozidla Avia. To
bylo nárazem odhozeno do silnièního pøíkopu. Ke
zranìní osob nedo�lo, alkohol u obou øidièù byl na
místì vylouèen dechovou zkou�kou. Celková �koda
byla vyèíslena na nejménì 1.230.000 Kè.

Policejní zpravodajství
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Nečekali na doktora
a přišli na preventivní
prohlídku

Devátý roèník akce �Neèekejte na doktora� pøi-
lákal do místnosti za knihovnou, kde péèí odboru
Svazu diabetikù ve spolupráci s Mìstem Hoøice
vzniklo pøíjemné zdravotní pracovi�tì, více ne�
200 náv�tìvníkù. Vysoká náv�tìvnost dokázala,
�e lidé se o své zdraví zajímají a sna�í se nemo-
cem pøedejít prevencí. Díky organizátorùm a je-
jich sponzorùm se zúèastnìným dostalo i milého
poho�tìní. Fakta jsou jednoduchá, ale dìsivá �
v Èeské republice je ji� více ne� 750 tisíc diabeti-
kù, odhaduje se, �e témìø stejný poèet posti�e-
ných o své nemoci zatím ani neví. Preventivní
prohlídkou lze èasto neblahé dùsledky zmírnit
nebo oddálit. Prevence byla, je i jistì nadále zù-
stane tím nejlevnìj�ím i nejúèinnìj�ím, co lze pro
své zdraví udìlat. Výzva z titulu èlánku oslovuje
ji� devátým rokem obèany nejen z Hoøic, aby vyu-
�ili pozvání ke screeningu glykemie a tlaku krve.
Preventivního vy�etøení se tentokrát zúèastnilo
210 zájemcù vìkového rozpìtí od 6 do 83 let, vìt-
�inou �en. Nikomu ze zúèastnìných nebylo nutné
oznámit, �e jeho výsledky nejsou dobré. Zá�titu
nad touto akcí pøevzalo Mìsto Hoøice, organizaci
pak svaz zdej�ích diabetikù, který se také postaral
o zdravé obèerstvení dodané sponzory. Dík jistì
patøí v�em zúèastnìným, uznání pak organizáto-
rùm, kteøí nezi�tnì touto aktivitou pomáhají
v�em, kdo o to stojí. Ji� teï plánují desátý roèník,
který se bude nejspí� konat 10. listopadu 2007.

pb@mj.www.horice.org

Vánoční koncerty naší
ZUŠky patří vždy
k těm nejkrásnějším

�kola se tam prezentuje nejlep�ím co má a vedle
hudebního oddìlení se pøedstavuje i oddìlení li-
terárnì dramatické. Zájem dìtí pøedstavit na
tomto koncertì své umìní je tak velký, �e uèitelé
musí velmi peèlivì vybírat a �áci si musí úèast 
zaslou�it.

Leto�ní Vánoèní koncert se uskuteèní v prosto-
rách  radnièního divadelního sálu 6.12.v 18 hod.

Pøekvapením pro v�echny bude zpívání u Betlé-
mu 17. 12. v 10 hod. Nechte se pøekvapit, pøijïte,
jistì nebudete litovat. V�dy� nic k pøedvánoèní
dobì nepatøí tak jako dìti a krásné písnì.

 Va�kovová Zdenka

Řetězec Plus chce
v Hořicích stavbu
zahájit ještě do konce
roku

Pravdìpodobnì je�tì do Vánoc chce firma Plus
Discount polo�it základní kámen nového obcho-
du naproti autobusovému nádra�í v Hoøicích.
Mìsto se tak po nìkolika letech zpo�dìní doèká
zároveò nové komunikace, která bude ústit do
nedaleké kruhové køi�ovatky, její� poslední rame-
no je stále zaslepené.

�Firma nám oznámila, �e v polovinì prosince
vstoupí na staveni�tì. To znamená, �e nevyu�itý
pozemek v komerèní zónì se zaplní. Vadilo nám,
�e zùstával tolik let zablokovaný a rostla na nìm
pouze lebeda,� uvedl starosta Ivan Dole�al.

Mìsto prodalo pozemky obchodnímu øetìzci
zhruba pøed �esti lety za cenu kolem �esti milionù
korun s tím, �e firma navíc vybuduje novou ko-
munikaci. Prodej v�ak od poèátku provází soudní
spor o vlastnictví pozemkù.

�Zástupci investora tvrdí, �e jakmile kopnou do
zemì, tak do ètyø mìsícù prodejnu otevøou,� po-
znamenal Dole�al.                                                        (jn)

První adventní
koncert v Chrámu
Narození Panny Marie
patří tradičně k těm
nejkrásnějším

A to nejen výkony uèinkujících ale hlavnì svoji
neopakovatelnou atmosférou. Lidé pøicházejí po-
slouchat a hlavnì si navodit pøedvánoèní náladu.

Leto�ní první adventní nedìle pøipadla na 3.
prosinec. V ten veèer bude posluchaèe na koncert
svolávat trio lesních rohù a potom ji� zazní první
tóny varhan. V podání Jana Strako�e usly�í po-
sluchaèi skladby J.S.Bacha a dal�ích starých mis-
trù. Pìvecký sbor MUSICA, pod vedením Ivany
Václavù, zazpívá písnì z lounského graduálu.Dále
kostelem zazní tóny houslí, neobvyklé skladby
pro kytaru a pøedstaví se mnoho dal�ích sólistù.

Dobrovolný výtì�ek koncertu je vìnován na
opravu Betlému, který bude pro veøejnost poprvé
zpøístupnìn 17. prosince v 10 hod. slavnostním
zpíváním u Betlému. 

V�echny srdeènì zveme a pøejeme krásný hu-
dební zá�itek.                                 Va�kovová Zdenka

Ke změně ve vedení města dochází po deseti
letech, což je už poměrně dlouhá doba. Přichází
s vámi na radnici i jiný styl práce, chystáte
například nějaké personální změny?
Co od vás mohou lidé na úřadě očekávat?

Výrazné personální zmìny nenastanou, a pokud
by u� vùbec k nìjakým zásahùm mìlo dojít, tak
urèitì ne hned. I kdy� o urèitých slabinách víme,
nemyslím si, �e by zrovna tahle zále�itost mìla
být aktuální. Navíc by mohlo dojít i ke zhroucení
systému, který tu funguje, a to rozhodnì není v
zájmu mìsta. Spí� bych preferoval systémové
zmìny, abychom více podpoøili komunikaci mezi
samosprávou a státní správou. Chtìl bych, aby
èlenové rady byli pøímo napojeni na vedoucí od-
borù mìstského úøadu, kteøí by mìli mít více pra-
vomocí. Ka�dý èlen rady by mìl být nìco jako mi-
nistr, který bude zodpovídat za urèité oblasti
�ivota ve mìstì s tím, �e pøípadné odborné zále�i-
tosti a námìty by konzultoval s pøíslu�ným odbo-
rem mìstského úøadu. Ta vazba by mìla fungovat
i obrácenì, také vedoucí odborù by mohli projevit
urèitou aktivitu a pøicházet s nápady, pokud to
uznají za vhodné. Zdá se mi, �e dosud byl úøad
pomìrnì centralizovaný a vedoucím odborù chy-
bìla urèitá míra pravomocí a volnosti. Uvítal
bych také podrobnìji pøipravené podklady pro
jednání rady a zastupitelstva, aby se ka�dý jeho
èlen mohl v dané problematice co nejrychleji zo-
rientovat. Nebudeme asi tolik �etøit na�e lesy, ale
pro mì je prioritou, aby zastupitelé mìli dostatek
informací, a tedy podmínky k tomu se dobøe roz-
hodnout.
Co bude stěžejním mottem vašeho úřadu
na příští čtyři roky? Jinými slovy, máte už
představu, co byste chtěl především prosadit
nebo změnit?

Urèitì bych chtìl, aby byl úøad otevøený veøej-
nosti. Tak�e maximální otevøenost a vstøícnost
vùèi obèanùm. Nevidím dùvod, proè by se infor-
mace, které pøijdou na radnici, nemìly co nej-
rychlej�í cestou dostat k veøejnosti. K tomu u�
slou�í napøíklad i internetové stránky mìsta, kde
se prùbì�nì objevují nové zprávy. Myslím, �e celé
souèasné vedení mìsta je velmi komunikativní,
a jestli�e nìkdo pøijde a bude chtít cokoliv øe�it,
bude urèitì velmi pozornì vyslechnut. Je ale sa-
mozøejmé, �e musí existovat urèitá pravidla.
A z hlediska investiční činnosti? Předloni bylo
v Hořicích dokončeno sportovní centrum s
krytým plaveckým bazénem, na jakou oblast
se město soustředí tentokrát?

Prioritou je domov dùchodcù, jednak z dùvodu
zaèínající pøestavby a modernizace, která si vy�á-
dá desítky milionù korun, a pak také kvùli revo-
luèním zmìnám financování sociálních slu�eb.
Od ledna zaène fungovat nový systém vyplácení
pøíspìvkù pro potøebné, který je zalo�en na jiném
principu ne� ten dosavadní. V zásadì není �pat-
ný, problém ov�em je, �e pro celý resort není za-
tím na pøí�tí rok zaji�tìn takový finanèní obnos,
který by pokryl oèekávané po�adavky ústavù so-
ciální péèe a domovù dùchodù. Je tedy velmi
pravdìpodobné, �e se øada zaøízení bude potýkat
s nedostatkem penìz. A s tím musíme poèítat
také tady u nás, v na�em domovì.

Dal�í prioritní akcí na pøí�tí rok bude urèitì re-
konstrukce �i�kovy ulice, která se kvùli neustá-
lým sporùm a odvoláním odkládá u� nìkolik let.
V Hořicích chybí například zimní stadion,
o jehož výstavbě se v posledních letech hovoří.

Pravdou je, �e zimní stadion mají u� skoro
v�echna mìsta velikosti Hoøic, tohle ov�em není
zále�itost jednoho roku, a nejspí� ani dvou nebo
tøí let. V Hoøicích a okolí pùsobí více neregistro-
vaných hokejových týmù, které by v pøípadì lep-
�ího zázemí mohly hrát oficiální soutì�, ale hlav-
nì se domnívám, �e by kvalitní podmínky pro
bruslení uvítala �ir�í veøejnost. Dnes tady máme
pouze provizorní pøírodní kluzi�tì u �koly Na
Habru. Se zimním stadionem se zatím nepoèítá
ani v územním plánu mìsta, proto je nejprve po-
tøeba vybrat a potvrdit vhodnou lokalitu. Zároveò
je potøeba se zaèít poohlí�et po tom, jakým zpù-
sobem, a pøedev�ím z jakých finanèních zdrojù
sportovi�tì postavit. Kdy� nebude ruka Pánì
otevøená a �ádné peníze v podobì dotací nese�e-
neme, tak bychom do toho �li stejnì. Jen by
se celý projekt musel rozdìlit na nìkolik etap,
nejprve by se postavila ledová plocha, èasem tøe-
ba tribuny a pak støecha. V Hoøicích ov�em chybí
nejen zimní, ale i letní stadion. V pøípadì atletic-
ké dráhy jsme ale pokroèili u� mnohem dál.
Dlouho se tu mluví také o podmínkách, ve
kterých působí muzeum, které kvůli nedostat-

ku prostor nemá možnost prezentovat své
historické sbírky, a hlavně jedinečnou tradici
kamenictví a sochařství v Hořicích formou
stálých expozic.

Mo�ná ne ka�dý se mnou bude souhlasit, ale
muzeum bych nevidìl jako investici s úplnì nej-
vy��í prioritou. To ov�em neznamená, �e jakmile
se naskytne pøíle�itost získat na nìj peníze z ev-
ropských fondù, tak bychom do toho ne�li.
V minulých letech byla zpracována studie, která
je svým pojetím sice pomìrnì velkolepá, ale na-
konec proè ne. Hoøice si zaslou�í mít dùstojný
stánek, kde by mohly prostøednictvím stálé expo-
zice prezentovat své tradice. A zaslou�í si ho i
pracovníci muzea, kteøí doká�ou i v dne�ních
podmínkách pøipravit zajímavé a atraktivní vý-
stavy.
Když už jste zmínil evropské fondy, skýtá
se šance získat peníze z těchto zdrojů? Pokud
ano, zpracovává se už konkrétní projekt?

Chtìli bychom nechat zpracovat projekt pod ná-
zvem Bezbariérové mìsto a také zkvalitnit a roz-
�íøit unikátní areál secesního koupali�tì Dachovy,
kde by bylo mo�né nabízet i ubytování. Areál má
díky své strategické poloze ideální pøedpoklady
lákat turisty k dlouhodobìj�í rekreaci, pøedev�ím
v návaznosti na cykloturistiku. Z Hoøic není dale-
ko napøíklad do zoologické zahrady ve Dvoøe
Králové, na Zvièinu nebo k památnému kostelíku
na By�ièkách u Lázní Bìlohradu. Z Hoøic jsou na
kole dostupná i dal�í zajímavá místa. U koupali�-
tì by proto mohl vyrùst tøeba men�í hotel s pùj-
èovnou kol.
A co by přinesl projekt Bezbariérové město?

V Hoøicích je pomìrnì velký poèet lidí, kteøí
se musí vyrovnávat s rùzným pohybovým omeze-
ním. Funguje zde léèebna dlouhodobì nemoc-
ných, dále nejvìt�í domov dùchodcù v regionu
a také Ústav sociální péèe pro tìlesnì posti�ené,
co� je ojedinìlé zaøízení v rámci republiky. A prá-
vì vùèi obyvatelùm s pohybovým hendikepem
máme stále velký dluh. Pokud se chtìjí nìkam
dostat, nìco nebo nìkoho nav�tívit, musí pøeko-
návat øadu pøeká�ek, nehledì na dlouhodobì
�patný stav chodníkù v Hoøicích. Projekt by nám
mìl pomoci bariéry odstranit. Pøedpokládám,
�e pøi zpracování projektù a �ádostí o dotace
z fondù EU vyu�ijeme slu�eb Centra evropského
projektování, pøíspìvkové organizace Králové-
hradeckého kraje.
V Hořicích se stále nedaří uspokojit poptávku
po pozemcích vhodných k výstavbě rodinných
domů. Město sice v poslední době vytipovalo
lokality, ale k nabídce většího počtu konkrét-
ních parcel zatím nedošlo.

Máme vytipované ètyøi lokality pro nové rodin-
né domky s tím, �e na dvou z nich by se mìla vý-
stavba zhruba do dvou let rozebìhnout. K dispo-
zici by tak mìly být na poèátku asi tøi desítky par-
cel. Otázkou v�ak zatím zùstává, jakou formou
pozemky prodávat a jak zajistit pøivedení in�e-
nýrských sítí. Zároveò bychom chtìli budováním
sítí podporovat i ty stavebníky, kteøí nebudou
pøímo v tìchto zónách.

Už před lety architekt Bedřich Falta zhotovil ná-
vrh rekonstrukce náměstí Jiřího z Poděbrad.
Kdy se začne střed města více přibližovat své-
mu dřívějšímu historickému vzhledu?

Úprava námìstí v prostoru pøed radnicí se plá-
novala u� na leto�ní rok, byla ov�em podmínìna
tím, �e se na ni pou�ijí peníze získané prodejem
pozemkù firmì Lidl. A k tomu zatím nedo�lo.

Rekonstrukce ji�ní èásti námìstí se døíve èi poz-
dìji uskuteèní bez ohledu na rozhodnutí o prodeji
pozemkù firmì Lidl. Urèitì je v zájmu mìsta, aby
mìlo atraktivní støed, ostatnì nedávný návrat
mariánského sloupu na námìstí byl prvním kro-
kem. Na druhou stranu se v�ak vzhledem k fi-
nanèním mo�nostem na�eho rozpoètu nedomní-
vám, �e by si souèasný stav �ádal urychlené øe�e-
ní.
Snad nejvíce diskutovaným tématem posled-
ních let ve městě je právě zmiňovaná výstavba
firmy Lidl nad náměstím. Jak se bude tato
záležitost dál vyvíjet?

Kauza Lidl mìla svùj vývoj a stále není uzavøe-
na. Byl jsem jedním z tìch, kdo pro Lidl hlasovali.
Toho se nezøíkám. V té dobì jsem ov�em netu�il
� a myslím, �e jsem nebyl sám �, �e se firma
bude sna�it získat objekty, které stojí pod pláno-
vaným staveni�tìm prodejny, za úèelem jejich de-
molice. A tím by se ov�em otevøel pohled na pro-
dejnu z námìstí.

V souèasné dobì pøehodnocujeme vztahy mezi
mìstem a Lidlem, smlouvy provìøují na�i právní-
ci. Pokud to bude mo�né, rádi bychom se pokusili
nabídnout k výstavbì jiné místo.
A co bude s veřejnou jídelnou, která by podle
předchozí dohody měla ustoupit diskontní
prodejně?
Před několika týdny se objevila informace,
že investor místo stavby nové jídelny nabízí
finanční vyrovnání.

To je právì ten bod B, jeho� øe�ení bude záviset
na tom, jak dopadnou nadcházející jednání
s vedením obchodního øetìzce.

Je také mo�né, �e na téma Lidl uspoøádáme an-
ketu, ale to jen tehdy, pokud se mìsto bude moci
ze závazkù vùèi firmì vyvázat. Uvidíme, s èím
pøijdou právníci, a podle toho se pak rozhodne-
me.
Jak chcete skloubit práci pro město a své
působení v radě Královéhradeckého kraje?
Neobáváte se toho, že svůj čas a síly budete
zbytečně tříštit?

Na to bych mohl odpovìdìt jednou vìtou: chci
pracovat pro mìsto a vìnovat mu maximum
èasu. U� i kvùli dùvìøe, kterou mi volièi vyslovili.
Skloubit obì funkce je èasovì velmi nároèné.

Pøesný termín, kdy ukonèím svou èinnost v radì
Královéhradeckého kraje, nebo budu pracovat
jako neuvolnìný radní, zatím øíct nemohu. Budu
o tom jednat s hejtmanem Pavlem Bradíkem
a radou kraje, ale pravdìpodobnì to bude nejpoz-
dìji do konce leto�ního roku.

(S Ivanem Dole�alem rozmlouval Jiøí Nìmeèek,
fotografii poøídil Václav Bukaè.)

Chci radnici maximálně otevřenou a vstřícnou
k občanům

Rozhovor s novým starostou o změnách na radnici, kauze Lidl a plánech města

Personální zemìtøesení na radnici v Hoøicích nenastane, nový starosta Ivan Dole�al, který po deseti letech vystøídal Ladi-
slava Vrbu, sází hlavnì na jiný pøístup. Rád by prosadil více pravomocí pro vedoucí odborù mìsta, co� by mìlo pøinést nové
podnìty a nápady. Sám chce jít pøíkladem i tím, �e nebude sedìt na dvou �idlích. Své pùsobení v radì Královéhradeckého
kraje v dohledné dobì ukonèí nebo bude pùsobit jako neuvolnìný èlen rady. A jaké má Ivan Dole�al pøedstavy o dal�ím cho-
du radnice? �Chci, aby byla maximálnì otevøená a vstøícná vùèi obèanùm,� prohlásil.
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Vá�ení pøátelé,
èeká nás nejkrásnìj�í období v roce. Prosinec

bývá ve znamení zvý�ené frekvence nákupù, zvý-
�ené intenzity úklidù, zvý�ené nervozity pøi roz-
hodování a zvý�ené lability emoèní. Proto vám
chci uèinit lukrativní nabídku, která za vás pár
zdánlivì  neøe�itelných úkolù vyøe�í. Pøijdete-li
v sobotu 16. prosince 2006 v 17,30 do Domu kul-
tury Koruna na 1. benefièní koncert Klubu Kloká-
nek, dostaví se vám pocit, �e na v�echno, co
v �ivotì øe�íte, nejste sami. �e se leckdy ostatní
musí vypoøádat s mnohem vìt�ími nástrahami
osudu, �e je dobré vèas si uvìdomovat, co pro vás
pojmy pøátelství, partnerství a láska znamenají.
Svou pøítomností nejenom doká�ete, �e vám �ivot
tìch ostatních není lhostejný, ale objevíte v sobì i
dostateèné mno�ství sil udìlat nìco pro sebe
nebo pro ostatní. O kulturní zá�itek se postarají
sólisté obou hoøických umìleckých �kol, dìtský
sbor ZU� Havlíèkova, Zdena Va�kovová, Miro-
slav Voboøil, Acoustic band pod vedením F. Uhlí-
ka, Hoøický komorní orchestr, písnièkáøka  a �an-
soniérka Jana Rychterová. a jako pomyslnou
tøe�nièku na dortu  vám pøedstavím na�eho pat-
rona, herce Jana Potmì�ila. K tomu vzduch nasy-
cený vùní vanilky z vánoèního cukroví a empatií
ze vzájemného porozumìní. Pøijïte, pomù�ete
nám i sobì. Morálnì i finanènì. Moc se tì�ím na
shledanou a pøeji pøíjemný a hodnotný èas ad-
ventní.                                                       Jana Bouzková

Vyprodaný radniční sál přivítal ve středu 22. listopadu Hořický komorní orchestr,
který si na oslavu svých dvacetin přizval  zpěvačku Editu Adlerovou a klavíristky Kateřinu

Pirochovou a Moniku Chmelařovou.

Právì pøed dvìma lety napsal Vlastimil �ubrt
pro Hoøické noviny povídku �Jak pøijít o milión�.
Od té doby se poèet povídek rozrostl na celkem 15
a celý soubor teï vychází pod názvem �Povídky
do �uplíku�. Jejich dìj se odehrává v na�í realitì -
od roku 1968 do souèasnosti - jde tedy do znaèné
míry o ilustraci na�ich nejnovìj�ích dìjin. Výsti�-
nì o tom pí�e �ubrtùv pøítel a editor dílka Jaro-
slav Hofman, a tak mu dejme slovo:

Z právì prezentovaných �Povídek do �uplíku�
je patrná témìø celá �ubrtova �ivotní anabáze.
�e jde o dílo autobiografické, sám ani pøíli� neza-
stírá. Vlastní pro�itky u� byly ostatnì pøedloha-
mi nìkterých (vìt�iny) jeho døívìj�ích dìl. V�dy�
napøíklad: aby mohl napsat skvìlý Maratón svì-
domí, musel si sám alespoò jeden zabìhnout.
Zvlá�tní? Ani ne. Prokázal tím jen zarputilost,
s jakou se projevoval i jako celo�ivotní sportovec
a posléze hokejový trenér.

Jeho �Povídky� mne zaujaly i z jiných dùvodù.
Mo�ná, �e si ani sám neuvìdomil, �e stvoøil dílko
svým zpùsobem historické (rozumìj: historií se
zaobírající � pokud pøijmeme jako fakt, �e udá-
losti roku 1968 jsou historií). O historiènosti jeho
povídek mne pøesvìdèili mí vnuci, dnes u� vyso-
ko�kol�tí studenti. Nic jim neøíkají tuzexové
bony, óenvé, neøku-li odebrání cestovního pasu z
politických dùvodù. �ubrt tyto a dal�í dnes u�
neznámé pojmy nejen popsal, ale zasadil je do
vpravdì historického kontextu. Ukázal dobu,
která je stvoøila, èas, ve kterém byly frekvento-
vané, jako� i charakteristiku na�í nedávné minu-
losti, o ní� dnes nadlehèenì (jak jinak, jsme pøece
Èe�i) øíkáme �za totáèe�.

Vlastimil �ubrt se narodil v Hoøicích 14. 2.
1934. Dnes �ije v Trutnovì. Kní�ka je k dostání v
hoøickém muzeu za 100,- korun.

Vychází knížka povídek
Vlastimila Šubrta

29. 11. 1986 (20 let)
Zemøel profesor Alois Jilemnický (nar. v Ho-

øicích 28. 5. 1910). Pedagog, historiograf rodného
kraje, archiváø, spisovatel, publicista. U� pøed
válkou externì spolupracoval s Lidovými novina-
mi, øídil národohospodáøskou rubriku turnov-
ských Pojizerských listù. Po roce 1945 redigoval
Hoøické noviny, Hoøicko, Vlastivìdnou èítanku
Pod Zvièinou. Pùsobil na hoøických støedních
�kolách: na Obchodní akademii a na Sochaøské
�kole, kde pøedná�el pøedmìt Dìjiny výtvarné
kultury, k nìmu� sestavil rozsáhlé uèební texty.
Byl autorem øady prací z regionálních dìjin (nej-
známìj�í jsou Kraj slavný kamenem (1961), Pod-
hor�tí tkalci (1970), Domov v kopcích (1977), Ká-
men jako událost (1984), O krajinì, lidech a vì-
cech (vyd. posmrtnì 1999) a mnoho dal�ích).

Alois Jilemnický patøil k mu�ùm, jejich� dílo v
pravém slova smyslu pøe�ívá. I dnes je èasto cito-
ván, i dnes jsou jeho texty vyhledávány a studová-
ny zájemci z øad odborné i �ir�í veøejnosti. Jakoby
i dvacet let potom, co se jeho �ivot uzavøel, byl
stále mezi námi.

A je�tì nìco: pozornìj�ím neunikl fakt, �e èas,
který mu byl vymìøen, se podivuhodnì shoduje s
periodou mezi dvìma posledními návraty Halle-
yovy komety. Jako by mu právì tìch 76 let bylo
souzeno. A tak jsme vzpomínku na výroèí obou
mu�ù zalomili do tého� sloupce.                       (vmb)

Divadlo v Základní umělecké škole Melodie,
a nejen tam...

V leto�ním �kolním roce byl na Základní umì-
lecké �kole Melodie, s. r. o. otevøen nový obor.
Jde o obor literárnì-dramatický, který je v sou-
èasné dobì vyhledáván nejen na �kolách umìlec-
kých. Pøedmìt dramatická výchova se toti� zavádí
i na nìkterých základních �kolách jako povinnì
volitelný. Zájem ministerstva �kolství o zaøazová-
ní dramatické výchovy do �kol je motivován v�ím,
co dramatická výchova nabízí v souvislosti s roz-
vojem a obohacením du�e, citu i rozumu dítìte.

�kola, která zaøadí do svého uèebního plánu
dramatickou výchovu, si zøejmì uvìdomuje, jaký
význam mù�e mít pro rozvoj dítìte. V Hoøicích
byla v loòském �kolním roce zavedena dramatic-
ká výchova na Základní �kole Na Daliborce, co�
lze pova�ovat za velmi chvályhodný krok ze stra-
ny paní øeditelky, která se takto rozhodla. Lze
tleskat i tomu, �e pøesto�e byl paní uèitelce Hra-
decké, která vláèek dramatické výchovy Na Dali-
borce rozjí�dìla, ukonèen na této �kole pracovní
pomìr, pøedmìt dramatická výchova to pøe�il.
Jen ho uèí jiná paní uèitelka. Vìøme, �e dramatic-
kou výchovu uèí tak, aby se dìtem líbila, a získaly
tak díky tomu pozitivní vztah k divadlu a umìní
vùbec.

Na Základní umìlecké �kole Melodie, s. r. o.
bylo po nároèných náborech na �kolách získáno
tolik zájemcù, �e bylo otevøeno celkem 10 tøíd li-
terárnì dramatického oboru. Poèet �ákù, kteøí se
v 10 tøídách, rozdìlených podle vìku od 7 do 15
let, uèí základùm dramatického umìní, se vy�pl-
hal na èíslo 72. Pova�ujeme to za velký úspìch,
který je nejspí�e dùsledkem kvalitnì, hravì a po-
ctivì provádìných náborù takovým zpùsobem,
aby �áci vùbec pochopili, co se pod slo�itým ná-
zvem literárnì-dramatický obor skrývá.

Poèáteèní zájem dìtí pøevy�oval mo�nosti na�í
�koly. Díky rozhodnutí rodièù v�ech pùvodnì pøi-

hlá�ených dìti (150) do�lo nakonec k pøirozené
redukci poètu �ákù, tak�e jsme schopni výuku li-
terárnì-dramatického oboru plnì obsáhnout.

Vzhledem k tomu, �e se blí�í Vánoce a tedy vá-
noèní koncerty ZU� Melodie, s. r. o., mají rodièe
�ákù a hoøická veøejnost mo�nost zhlédnout
mimo hudebních vystoupení i krátká divadelní
vystoupení jednotlivých dramatických tøíd.

Tøetí a ètvrté roèníky, tedy �áci nejstar�í, kteøí
mají v osnovách pøímo práci v souboru, nacvièují
nyní v divadelním spolku KLOBOUK hodinovou
vánoèní pohádku. Divadelní spolek KLOBOUK,
který pracuje pod ZU� Melodie, s. r. o., vás tímto
srdeènì zve na svá první pøedstavení. Budou se
konat ve dnech 9. a 10. prosince 2006 v prosto-
rách divadelního sálu Radnice. V sobotu 9.12. bu-
dou dìti pøedvádìt své první krùèky na jevi�ti do-
poledne od 10 do 11 hodin, odpoledne pak od 15
do 16 hodin. Kdo nestihne pøijít díky peèení cuk-
roví v sobotu, má mo�nost zhlédnout pøedstavení
je�tì v nedìli, a to opìt dopoledne a odpoledne od
10 do 11 hodin a od 15 do 16 hodin.

Pøedstavení s vánoèní tématikou má název O
neposlu�ném andílkovi a je urèeno dìtem od 5 do
15 let a samozøejmì v�em dospìlým, kteøí stále
mají rádi pohádky. Autorkou a re�isérkou pøed-
stavení je PaedDr. Renata Hradecká, novopeèená
uèitelka literárnì-dramatického oboru na ZU�
Melodie, s. r. o.

Poèet hrajících �ákù bude celkem 19. Jejich jmé-
na si mù�ete pøeèíst na plakátech, které na vás ji�
brzy zamrkají z hoøických plakátovacích ploch, èi
z výloh hoøických obchodù.

Tì�íme se na va�i náv�tìvu a budeme si vá�it
va�í pøíznì. V�dy� bez divákù by na�e poèínání
nemìlo význam.

PaedDr. Renata Hradecká
ZU� Melodie, s. r. o., Hoøice.

Hrabě z Milovic
JIØÍ BIÈI�TÌ

Svého èasu pohodný pan Per�ín navázal kdesi
mimo Hoøice nì�ný pomìr se svobodnou dívkou,
jí� se pøedstavil jako statkáø a kterou pozval na
nedìli na svùj statek v Milovicích, nedaleko rod-
ného mìsta.

Samozøejmì, �e vystupoval v roli svobodného
mládence. Bylo mu kolem padesátky. Jaké v�ak
bylo pro nìj pøekvapení, kdy� mu do�el dopis této
asi pìtadvacetileté kvìtinky, v nìm� mu sdìlova-
la, �e ho v sobotu odpoledne nav�tíví v doprovodu
svého otce. Èlovìka slab�ích nervù by tato udá-
lost mohla vyvést z míry, ne v�ak pana Jindøicha.
Proto bezvadným slohem bez jediné chybièky vy-
jádøil dopisem panu budoucímu �tchánovi� i sleè-
nì své veliké potì�ení a srdeènì je oba zval k ná-
v�tìvì své usedlosti v Milovicích. Kdy� mu obra-
tem pøi�la zpráva, �e v urèitou hodinu pøijedou
oba vlakem do Hoøic, sehnal rychle pár koní a ko-
èár, aby je na nádra�í ve fraku oèekával. Tak se
stalo a pan nápadník políbil ruku sleènì a pana
budoucího �tchána� pøátelsky obejmul. Pak used-
li v�ichni do koèáru a vraníci se dali do mírného
klusu smìrem k Milovicùm. Pan �hrabì statkáø�
Per�ín øídil konì. Kdy� vyjeli na kopec Mohejlík a

pøed nimi se otevøela úrodná rovina, ukazoval
pan �hrabì� bièem napravo i nalevo hostùm v ko-
èáøe �své� pozemky se slovy: �to v�echno patøí
mnì,� a vlídnì kynul na �své� lidi pracující na po-
lích. Pan tchán byl nad�en a sleèince to dìlalo
dobøe, jakého bohatého nápadníka má. Tak po-
malu dojeli do Milovic, kde jim pan �hrabì� chtìl
ukázat svùj statek. Na návsi zpomalil krok koní a
zrovna je chtìl nìèím novým obalamutit, kdy�
vtom, co èert nechtìl, jel okolo nìjaký èeledín s
vozem hnoje a na pana �hrabìte� zvolal: �nazdar
rasovskej, co tu, ty chlape jeden, dìlá�?� Pán i sle-
èinka se zarazili nad tou drzostí a pan otec roz-
hnìván povídá: �co si to, èlovìèe, k panu hrabìti
dovolujete?� A ten chlap mu se smíchem odpovì-
dìl: �jakejpak hrabì, v�dy� to je ras Per�ina z Ho-
øic!�

Kdy� v pondìlí ráno pøi�ly �enské na pole okra-
jovat zelí, na�ly tam utr�ený límec a roz�lapaný
cylindr, které�to vìci byly právì na tom místì,
kde pan �tchán� dostihl pana �hrabìte� Per�ina a
na místì si to s ním vypoøádal. To v�ak vùbec
pana �hrabìte� neodradilo od toho, aby se pøí�tì
nevydával za doktora.

9. prosince 2006 to u� budou dva roky, co nav�dy ode�el Jiøí Bièi�tì, v�estranný hoøický hudebník,
písmák a èlovìk se srdcem na dlani. S láskou vzpomíná rodina.

Další z příběhů Jiřího Bičiště, které se skutečně staly

V radničním sále se slavilo

Z historického kalendáře                (1)
8. listopad 1656 (350 let)
V rodinì anglického mydláøe se narodil patrnì

nejpopulárnìj�í astronom v�ech dob: Edmond
Halley (zemø. 1742). Jeho jméno proslavila pøe-
dev�ím kometa, známá dnes jako Halleyova.

Halley, který se zabýval výpoèty drah tìchto tì-
les, zjistil nápadnou podobnost mezi drahami ko-
met z let 1531, 1607 a 1982 a usoudil, �e se jedná o
jedno a toté� tìleso, které se podobnì jako plane-
ty pohybuje po uzavøené dráze kolem Slunce s pe-
riodou obìhu 76 let. Pøí�tí návrat komety pøedpo-
vìdìl na rok 1758. Bohu�el zemøel o �estnáct let
døíve a nedo�il se tak potvrzení správnosti své te-
orie. Pøesto je kometa pojmenována po nìm.

Halleyova busta v muzeu
Královské observatoře v Greenwich

Alois Jilemnický
v sochařském portrétu dcery Ellen

Halleyova kometa vyfotografovaná při svých
návratech 25. 5. 1910 a v roce 1986.

Z historického kalendáře                (2)
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Výstavy

Vzpomínka
na Rudolfa �vajdlera

(1906-1922)
K 100. výroèí narození hoøického výtvarníka.

Malá síò muzea od úterý do pátku,
v�dy od 9 do 12 a od 13 do 17 hodin.

Jaroslav Urbánek
Sochy

Galerie plastik, prodlou�eno do jara 2007.

Vánoèní výstava
ZO Èeského svazu �en poøádá

ve dnech 29. 11. - 1. 12. tradièní vánoèní
výstavu v sále restaurace Bystøice.

Otevøeno je v�dy od 8 do 17 hodin.
Srdeènì v�echny zveme a tì�íme se na Va�i

náv�tìvu. Na tuto akci jsme obdr�ely od MìÜ
Hoøice pøíspìvek, za který touto cestou Radì

mìsta dìkujeme.
Výbor ZO ÈS� Hoøice.

Dvoudenní podzimní prázdniny jsou ve spojení
s následujícím víkendem dostateènì dlouhé pro
realizaci volnoèasových aktivit. Nìkteré dìti mají
vyplnìní tohoto èasu naplánované dlouho do-
pøedu, jiné si s ním tak trochu nevìdí rady. A
hlavnì jim pøi�la vhod nabídka Markéty Fojtíko-
vé, uèitelky výtvarné výchovy v Z� Na Daliborce,
která se stala patronkou prvního, jakéhosi zahøí-
vacího kola fotosoutì�e, jejím� tématem byl pod-
zim v nejrùznìj�ích podobách.

�Vybídla jsem zájemce o fotografování, aby vy-
u�ili èasu øíjnového volna, vyrazili ven a trochu
se kolem sebe rozhlédli,� øíká Markéta Fojtíková.
Svým fotoaparátem mohli zachytit  detaily pod-
zimní pøírody, krajinu, ale tøeba i práce nebo hry,
spojené právì s tímto roèním obdobím. Tìch,
které pobídka �vyhnala� od televize a poèítaèe
bylo celkem tøináct, pøedev�ím z  6. a 7. tøíd. A
podle výsledkù jejich práce lze soudit, �e je foto-
grafování opravdu bavilo. Své snímky, ulo�ené na
CD, odevzdali po prázdninách ve �kole, poté ji�
jen netrpìlivì èekali na vyhlá�ení výsledkù soutì-
�e.

A proto�e ka�dá správná porota musí být ne-
stranná, k posouzení snímkù byl pøizván Michal
Kuchta z mìstského úøadu. A jak v�e dopadlo?

První místa byla nakonec udìlena ve ètyøech ka-
tegoriích. Obsadili je tito �áci: Lenka  Zemánko-
vá, Jakub Prokùpek s Václavem Ko��álem, Zuza-
na Hovorková a Kateøina Èeli�ová. Pavlína Vy-
hnanovská, Jakub Prokùpek s Václavem  Ko��á-
lem, Jakub Ïurica, Lenka Hru�ková,  Pavel Nový
a  Filip Kutík získali zvlá�tní ocenìní.

Dobrou zprávou pro ty, kteøí litují, �e nevyrazili
za podzimními fotografickými úlovky, je fakt, �e
dal�í kolo soutì�e na sebe nenechá dlouho èekat.

�Téma Zima vyhlásíme pøes vánoèní prázdni-
ny. Díky zájmu a pomoci mìsta pak budou vy-
brané snímky zveøejnìny na stránkách
www.horice.org a o jejich koneèném poøadí roz-
hodnou svým hlasováním obèané mìsta,� øíká
uèitelka Fojtíková.

Men�í nevýhodou je zatím fakt, �e dìti potøebují
k poøízení snímkù vlastní fotovýbavu, �kola v�ak
mù�e pomoci pøi poèítaèovém zpracování poøíze-
ných fotografií. Do budoucna v�ak vedení �koly
plánuje poøízení fotoaparátù, které si dìti budou
moci zapùjèit. �Zimou� toti� fotografování ne-
skonèí.  Jak uvedla Markéta Fojtíková, a� zvlád-
nou pøírodu, pustí se do dal�ích námìtù: archi-
tektury, zvíøat, lidí.                                                      (jiv)

2. 12. 2006 v 18.00 hod.
VÌNEÈEK TANEÈNÍHO KURZU

vstupné 80/60,- Kè

3. 12. 2006 v 17.00 hod. (Kostel)
1. ADVENTNÍ KONCERT

Uèitelé a �áci ZU�, dobrovolné vstupné

4. 12. 2006 v 19.30 hod.
Divadelní spoleènost Háta

Marco Camoletti:
KDY� TY, TAK JÁ TAKY, MILÁÈKU!

Divadelní pøedplatné, 150/130/120,- Kè

6. 12. 2006 v 18.00 hod. (Radnice)
VÁNOÈNÍ KONCERT �ÁKÙ ZU� HOØICE

Dobrovolné vstupné

7. 12. 2006 v 19.30 hod.
VÁNOÈNÍ GALAKONCERT:

VÁCLAV HUDEÈEK,
MARKÉTA JANOU�KOVÁ  A BAROCCO

SEMPRE GIOVANE
Vstupné 200/180/160,- Kè

9.  a 10. 12.  v 10.00 a v 15.00 (Radnice)
O NEPOSLU�NÉM ANDÍLKOVI
Pohádka pro dìti � ZU� Melodie

Dobrovolné vstupné

9. 12. 2006 ve 20.00 hod.
VÁNOÈNÍ VEÈER

DIVADELNÍCH OCHOTNÍKÙ
Hraje  Servis-Vokap, vstupné 80,- Kè

10. 12. 2006 v 17.00  (Kostel)
2. ADVENTNÍ KONCERT

Ratibor, Vesna, Bona Vita, sólisté

11. a 12. 12. 2006 v 18.00 hod. (Radnice)
VÁNOÈNÍ KONCERTY �ÁKÙ ZU� MELODIE

Dobrovolné vstupné

15. 12. 2006 v 19.00 hod.
VÁNOÈNÍ PLES TANEÈNÍCH KURZÙ
SE SKUPINOU EGO, vstupné 80,- Kè

16. 12. 2006 v 17.30 hod.
HANDI(C)KAPSA 2006

Benefièní koncert klubu Klokánek, 80,- Kè

17. 12. 2006 v 18.00  (Kostel)
3. ADVENTNÍ KONCERT

Jiøí Pavlica � Missa Brevis
Spojené sbory, Hoøický komorní orchestr,

sólisté, dobrovolné vstupné.

18. 12. 2006 v 19.30  (Radnice)
VÁNOÈNÍ PASTORÁLE

Ratibor, Vesna, sólisté, 40,- Kè

19. 12. 2006 v 19.00 hod.
PESTRÝ ZÁBAVNÝ VEÈER

(Gymnázium Hoøice), vstupenky u poøadatele.

Prachy dělaj člověka
Tak zase jeden skvìlý veèer! Vedoucímu hoøic-

kého biografu Petru Moravcovi se povedl oprav-
du pìkný kousek. Na svatého Václava zorganizo-
val premiéru v na�em kinì. Podaøilo se mu získat
jednu ze 45 kopií filmu Prachy dìlaj èlovìka. Pro-
mítání  za pøítomnosti scénáristy pana Radka
Johna a jednoho z hlavních pøedstavitelù, pana
Tomá�e Hanáka.

Tito pánové zahájili autogramiádou premiéru
svého nového filmu, který humorným zpùsobem
vystihuje nepotrestání zlodìjù a tuneláøù. Ochot-
nì podepisovali fotografie, povídali si
s náv�tìvníky kina a pøitom ochutnávali Hoøické
trubièky a Lumírovu tlaèenku, výrobek místního
øezníka od naproti.

Po rozhovoru vedoucího kina s tvùrci filmu pøed
námi, náv�tìvníky, mohl zaèít vlastní film, který
jsme shlédli bez mrknutí oka. Film to byl opravdu
zajímavý a byl natoèen podle skuteèných událos-
tí. Obdivovali jsme mimo jiné i skvìlé herecké vý-
kony hlavních hrdinù Michala Suchánka, Ondøeje
Vetchého a ji� zmiòovaného Tomá�e Hanáka.

Tì�íme se na dal�í takové akce, které nám ve-
doucí kina Petr Moravec se svým týmem jistì rád
pøichystá. Díky Petøe! (Doporuèuji tento film
shlédnout.)                                       Monika Jenèovská

Žáci základní školy Na Daliborce se v průběhu podzimních prázdnin zúčastnili prvního kola
fotosoutěže. Zvláštní ocenění získala tato fotografie Jakuba Prokůpka a Václava Košťála.

Podzimní „lov” mladých fotografů

Dům kultury Koruna v prosinci

OLPRAN
MONTÁ�, PRODEJ, SERVIS JÍZDNÍCH KOL A FITNESS ZNAÈEK OLPRAN A DOMINATOR.

ADRESA: �I�KOVA 1021 HOØICE (AREÁL ZEZ, VRÁTNICE).
KONTAKT: MOBIL 606 717 930, FAX 493 620 040, E-MAIL: olpranservis@seznam.cz.

PRACOVNÍ DOBA: PO-PÁ 8,00 - 17,00.

NABÍZÍME VÝPRODEJ KOL
DĚTSKÝCH • HORSKÝCH

TREKINGOVÝCH
V CENÁCH JIŽ OD 990,- Kč.

ROTOPEDŮ
POSILOVACÍCH LAVIC

CENY FITNESS OD 790,- Kč
DÁLE NABÍZÍME: ODBORNÝ SERVIS ROTOPEDÙ A JÍZDNÍCH KOL V�ECH ZNAÈEK.

Bohoslužby
Bohoslu�by Církve èeskoslovenské husitské se

budou konat v nedìli 10. prosince od 14 hodin a v
nedìli 24. prosince rovnì� od 14 hodin v bývalé
synagoze v Tovární ulièce.

Tiché zaklepání
Vánoc
První za�ukání Vánoc na dveøe na�í �koly Z�

Na Habru jsme mohli usly�et v pátek 24.listo-
padu. Nejhezèí svátky v roce se nezadr�itelnì
blí�í a s nimi pøichází i krásný èas adventní.
Èas pøekvapení, oèekávání, velkého tì�ení se na
dárky i setkání, èas starých vánoèních zvykù a
tradic. Toto v�e jsme se sna�ili pøipomenout
právì na na�í �kolní akci. Pøedev�ím dìti, ale i
jejich rodièe i prarodièe, si u nás mohli vyzkou-
�et napøíklad tradièní rozkrajování jablka, há-
zení pantoflem, dozvìdìt se o mnoha vánoèních
poøekadlech a pranostikách.

Ve vánoèní dílnì si pak s dìtmi vyrábìli spo-
leènì jablíèkové svícny, papírové øetìzy nebo
pìkné látkové vìneèky. Pøi práci jim pomáhali
vánoèní skøítkové v èervených èepièkách.

V perníkové pekárnì se nabízelo mnoho dru-
hù vánoèních cukroví, které se zde i pøímo pek-
lo a svou vùní spolu s vánoèní hudbou vytvoøilo
snad v�em pøíjemnou náladu.

V pekárnì byla i ukázka výroby ozdobných
perníkù, které si dìti pod vedením �ikovné per-
nikáøky ve staroèeském kroji mohly samy ve
døevìných formách vytlaèit.

Kdo se nebál, pro�el i opravdovým peklem,
kde se to mezi ohnivými kotli hem�ilo èerty, ale
za svou stateènost byl v�dy odmìnìn. Oè zlobi-
vìj�í byli èerti, o to hodnìj�í byl Mikulá� a jeho
dva andílci, kteøí procházeli mezi námi.Ti také
vítali pøíchozí sladkým vstupným.

Kdo se unavil, mohl si odpoèinout pøi projekci
krásných vánoèních pohádek v na�em kouzel-
ném kinì.

Mnoho náv�tìvníkù se zdr�elo velmi dlouho a
dìtem se nechtìlo odejít. Doufáme, �e se nám
tedy podaøil uskuteènit ná� zámìr pøi realizaci
této akce, umo�nit pøíjemné strávení jednoho
páteèního odpoledne v pøedvánoèní atmosféøe
spoleènì nám v�em, kteøí jsme se ho zúèastnili.

Vá�íme si pomocné ruky a práce v�ech, kteøí
s jeho pøípravou pomáhali a tímto jim moc dì-
kujeme. Velké ocenìní a pochvalu si zaslou�í
dìti ze 4. a 5. tøídy, které byly velkými a ochot-
nými pomocníky a prokázaly i své nemalé or-
ganizátorské schopnosti pøi pøípravì i v celém
prùbìhu akce.

Dìkujeme i za dobrovolný finanèní pøíspìvek,
který jistì zpestøí vánoèní besídku na�im ka-
marádùm ze sdru�ení Klokánek v Hoøicích.
Chtìli bychom vás upozornit je�tì na dal�í akci,
vánoèní trhy,  které se uskuteèní na na�í �kole
dne 15. prosince.

Uè. D. Barto�ová a D. Svobodová (4. a 5. tø. )

Nečekejte na Ježíšky a darujte si knížky.
Například v hořickém muzeu si můžete vybrat knihy a knížky už teď. Například:

Žádní falešní sobi
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AUTOŠKOLA

LEJSEK
Autoškola Josefa Lejska

Karlova 198, Hořice, tel. 493623670,
vám nabízí provádění výcviku

v řízení motorových vozidel:
1) malého motocyklu, skupina „M“

2) motocyklu skupiny „A“
3) osobního automobilu, skupina „B“

4) nákladního automobilu, sk. „C“
5) traktoru, skupina „T“

Kondiční jízdy uvedených vozidel.
Školení řidičů.

Výcvik provádíme na nových
vozidlech zn. Ford Fiesta, Škoda
Felicia, Ifa 60, Suzuki, Simpson.

Kurzy zahajujeme
každou středu v 15 hodin.

Autoslužby
• Výměny a prodej

motorových a převodových olej ů
• Prodej akumulátorů

Pneuservis
• Montáž a vyvažování pneumatik

osobních a dodávkových vozidel,
vč. AVIE a motocyklů (provádíme

na moderních strojích Corchi).
Prodej nových  pneumatik zn. Barum,
Matador, Michelin, Continental,
Nokia na všechna motorová vozidla.

Montáž pneumatik u nás
zakoupených provádíme zdarma!

• Zajišťujeme protektorování pneumatik
• Opravy vzdušnic a pneumatik na

osobní i nákladní automobily a traktory.

Informace: 493 623 670

ŽALUZIE
SEDLÁK

 �aluzie (EURO, vertikální) �
� sítì proti hmyzu � silikonové

tìsnìní � lamelové dveøe �
pøedokenní rolety

MONTÁ� � PRODEJ � SERVIS
VLASTIMIL SEDLÁK

Máchova 1431, Hoøice
TEL/FAX: 493 623 711

MOBIL: 737 744 821
www.volny.cz/zaluzie-sedlak

NOVÁ SLUŽBA
PRO OBČANY HOŘIC

A OKOLÍ:
Pùjèuji èistiè na koberce

Puzzi 100 Super
od firmy Kärcher

(Objednávky na uvedených èíslech)

POŘÁDÁNÍ VEŘEJNÝCH DRAŽEB
DOBROVOLNÝCH I NEDOBROVOLNÝCH

Ing. Pavel Hančar
KONCESOVANÝ DRAŽEBNÍK
TEL. 493 621 003, 493 621 736

RIEGROVA 1048, 508 01 HOŘICE

BLANKA LUBICHOVÁ

KOSMETIKA
Herbalife, Strozziho 1967, Hoøice
Telefon 493 628 010, 736 754 536

Prodám stavební pozemky
Prodám 866 m2 pozemkù pro stavbu rodinných

domkù v Hoøicích - Betlémì.        Tel. 602 311 674.

Prodej bytů
do osobního vlastnictví

Firma IMO-STAR 98 s.r.o., 500 09 Hradec Králové,
Na Hrázce 273, tel/fax: 495 264 007, gsm: 777 955 855,

Zahájen prodej bytů do osobního vlastnictví v Hořicích:
Výhodná investice do bytu v osobním vlastnictví

- jistota budoucnosti. Byty o velikosti od 32 m2 do 84 m2,
VE ZBOROVSKÉ ULICI V HOŘICÍCH.

Ceny od 711 000,- Kč ve vyšším standardu vybavení včetně DPH.

Výhodné hypoteèní úvìry
prostøednictvím Raiffeisenbank a. s.

poboèka Hradec Králové.

zahájili jsme
výstavbu druhé
etapy

AUTOSERVIS
Hořice v Podkrkonoší

Autosalon ŠKODA
Čelakovského ulice

Prodej - servis - leasing
 ŠKODA

HAVEX AUTO HOŘICE

Telefon: 493 623 921 / GSM: 737 226 223 / e-mail: ho.servis@havex.cz

HAVEX AUTO HOŘICE

SKIBUSEM
NA HORY!

Zima u� se ohlásila a v�ichni ji� netrpìlivì èeká-
me a� poprvé vyrazíme hory. Dnes, kdy má vìt�i-
na z nás tak málo èasu, mù�e být jistì pøíjemné a
hlavnì pohodlné vyu�ít na cestu za zimními rado-
vánkami slu�eb SKIBUSù! Pøedev�ím v období
vánoèních svátkù, v období èastých kalamit je
skvìlé nechat auto doma.

Linky SKIBUSù zaènou jezdit z Hoøic do skiare-
álu Herlíkovice od poloviny prosince pravidelnì
ka�dé pondìlí, støedu a pátek v 16:25 hodin na
veèerní ly�ování a ka�dou sobotu v 7:25 hodin na
denní ly�ování. Zastávka SKIBUSu v Hoøicích
bude na autobusovém nádra�í � zastávka è.1.

Opravdu si staèí jen vybrat autobusovou linku
na internetových stránkách www.herlikovice.cz a
telefonicky si rezervovat místo na infolince
+420 737 222 456. Celková cena zahrnuje dopra-
vu i permanentku. Co je dùle�ité, nic nemusíte
platit pøedem! A pokud nemáte pøístup na inter-
net, nevadí, na infolince Vám poskytnout v�echny
potøebné informace i kompletní jízdní øády. Po-
hodlný autobus Vás pak doveze bez zastávek pøí-
mo do areálu pod sjezdovku.

A vìøte, �e se máte na co tì�it!
V Herlíkovicích byla pøes léto vybudována nová

ètyøsedaèková lanovka na �alý o délce 1433 met-
rù s pøepravní kapacitou 1200 osob. V listopadu
byly jejími prvními pasa�éry sudy s pivem a pøi
zátì�ových zkou�kách lanovka pøepravila 350
sudù o hmotnosti 62,5 kg. V areálu Herlíkovice
na vás je�tì èeká dal�ích osm vlekù a ètyøsedaèka-
Bubákov. Dennì bude upravováno 11km sjezdo-
vých tratí na kterých mù�ete vyzkou�et leto�ní
modely ly�í a snowboardù znaèky Blizzard a Wes-
tige z na�ich pùjèoven a nového testovací cent-
rum. Samozøejmostí je kompletní ly�aøský servis,
ly�aøská �kola a dal�í zázemí.

Tì�íme se na Vás nashledanou v Herlíkovicích!

Kontakt pro bli��í informace:
Klára Mervardová

Mobil +420 737 222 465
e-mail: klara.mervardova@snowhill.cz
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JÍZDNÍ KOLA

RYS
Velký výběr kol a příslušenství

zn. Author
Wheeler
4Ever…

+ dětská kola
+  kvalitní profi servis

+  vše ostatní na jízdní kola
MILOSLAV RYS

Žižkova 1957, Hořice
Tel: 493 621 932

www.kola.rys.cz
Po - Pá  8.30 - 12.00, 13.30 - 17.00

So 8.00 - 11.00

CELKEM 231 m2

KANCELÁŘE V HOŘICÍCH
(I JEDNOTLIVÉ MÍSTNOSTI OD 18 m2)

KONTAKT: 603 501 830

Luděk Vojáček
+420 603 934 787

E-mail: voolno@centrum.cz
www.nabytek-vojacek.cz

NÁBYTEK NA MÍRU
SKŘÍNĚ NA MÍRU
ŽALUZIE • ROLETY• PARAPETY• PRAHY•TĚSNĚNÍ

Doprava a konzultace zdarma

� P I CA R
PROJEKT
PROJEKTOVÁNÍ STAVEB

• Vypracování projektové
dokumentace pro novostavby,

rekonstrukce a modernizace
objektů pozemních staveb.

• Vypracování dokumentace
v jednotlivých stupních projektu

dle Vašich požadavků.
• Vypracování dokumentace

stávajícího stavu stavby včetně
jejího zaměření.

Ing. Jiří Špicar
Třešňová 1960, 508 01 Hořice

Mobil: 732 145 813
http:// www.spicarprojekt.wz.cz

e-mail: spicar@mujmail.cz

Hledám mo�nost
levného ulo�ení èisté stavební suti

v Hoøicích a blízkém okolí.
 Tel.: 776 18 22 11.

LEVITŮV DŮM
NÁMĚSTÍ JIŘÍHO Z PODĚBRAD 164

V I N O T É K A

Hořice v Podkrkonoší
Jiřího z Poděbrad 236
Telefon: 955567370, 955567373

Rodiče a žáci  9. tříd základních škol!

Zdá se vám studium na gymnáziích příliš teoretické?
Zdá se vám studium na odborných školách příliš  praktické?
Potřebujete připravit ke studiu na vyšší nebo vysoké škole?

Jsme tu pro Vás!

PŘÍRODOVĚDNÉ LYCEUM
HOŘICE

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ 8. A 9. PROSINCE 2006

VOŠ rozvoje venkova a SZeŠ Hořice, Riegrova 1403
www. szes-horice.cz

CVIÈENÍ NA 6 REKONDIÈNÍCH STOLECH

SLENDER LIFE
DOPORUÈOVANÉ

PRO �ENY STØEDNÍHO A VY��ÍHO VÌKU
NEOMEZUJE ANI PØI

ZDRAVOTNÍCH POTÍ�ÍCH

NOVÁ HALA GYMNÁZIA HOØICE
605 218 265

Pro
Pron

Vý
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E-mail: mag@cbox.cz.
Pøí�tí èíslo vyjde 20. prosince,

uzávìrka bude nejpozdìji patnáctého.

Velký úspěch závodních
plavců

O uplynulém víkendu se zúèastnil plavecký od-
díl Rejnok z Hoøic v kategorii do devíti let závodù
Krajského pøeboru v Chrudimi, kde opravdu za-
záøil. Na�i malí plavci pod vedením trenéra Mgr.
Pavla Urbana a roèním trénování zaèali sbírat
vavøíny i na velkých soutì�ích. Vìøme, �e tento
úspìch nebyl poslední, a �e v budoucnu se bude
o Hoøicích psát nejen jako o mìstì kamene, tru-
bièek, motocyklových závodù, ale i jako o kolébce
závodních plavcù.

Jméno Disciplína Umístìní

Vrabec Matyá�  50 Z 1. místo
100 O 9. místo
100 Z 3. místo
50 M 1. místo

�íma Matìj 50 Z 6. místo
50 K 4. místo
100 K 8. místo
100 Z  4. místo

Køivohlávek Michal 50 Z 8. místo
50 K 8. místo
50 P 16. místo

    (m.s.)

Kuželky
12. 12. 2006 zaèíná ji� 4. roèník turnaje ètyø-

èlenných dru�stev neregistrovaných ku�elkáøù.
Do této chvíle se zatím pøihlásilo rekordních 80
týmù, z nich� je 8 dru�stev �en. Tímto zveme
v�echny pøíznivce (jak hráèe tak i fanou�ky)
k náv�tìvì ku�elny, nebo� po zku�enostech
z loòského roèníku se èekají i letos tuhé boje
v jednotlivých ligách s vynikajícími výsledky. I le-
tos vítìzné dru�stvo má právo hrát kvalifikaci o
postup na mistrovství ÈR neregistrovaných.

V�em zúèastnìným pøejí èlenové SKK Hoøice
�ROHU ZDAR!�                                                             (fk)

Hořice reprezentované krásou
 Tentokrát nikoli  kamennou, ale křivkami ženskosti Kláry Lhotové. Určitě stojí za to vzpomenout
úspěch Moniky Sezimové v soutěži Miss Aerobic 2002. Už méně se ví o hořických dívkách, působí-

cích v modelingových agenturách. Je jich celá řada. Klára se tentokrát přihlásila do hradecké
soutěže Miss Futurum. Byla to její druhá soutěž. První se stala Miss Junior ČR, kde obsadila čtvrté

místo. A jak to dopadlo nyní? Z dvanácti vybraných finalistek, první místo! A jaké byly pocity?
Korunku si nechala na hlavě po celý zbytek dne. To prý proto, že je důležité umět se radovat.

Za stejně důležité považuje mít své sny a umět si za nimi jít. Gratulujeme! (Z&BL)

Markétu Janákovou znal v roce 2004 celý mo-
toristický svìt. Startovala v seriálu závodù Mis-
trovství svìta silnièních motocyklù ve tøídì do
125 ccm v barvách Angaia Racing Team. Uèila se
závodit na pro ni dosud neznámých okruzích,
s nìkterými z nich se �seznámila� bolestivìji, ne�
by si sama pøála. V sezónì ji toti� pronásledovaly
èetné havárie, které poznamenaly její zdravotní
stav. Pøes znaèné zdravotní problémy se Markéta
prala se svým osudem. I pro sezónu 2005 mìla
od stejné stáje nabídku startovat v seriálu MS, ale
administrativním zásahem Mezinárodní motocy-
klové federace bylo v�echno jinak. A tak v tomto
roce pøe�la za øidítka nejsilnìj�ích strojù a starto-
vala vìt�inou v nìmeckém seriálu tøídy super-
sport. O�ivení pøinesla a� sezóna 2006. Markéta
získala anga�má u týmu Suzuki Internacional Eu-
rope a závodila ve dvou �ampionátech. Jedním
byl Suzuki European Cup 750 ccm, jeho� nìkteré
závody se jely v rámci programu závodù MS tøídy
superbike, druhým �ampionátem byl IDM (Inter-
national Deutsche Meisterschaft) Supersport
600 ccm.

V Suzuki Cupu si jezdci pøed prvním dubnovým
závodem ve �panìlské Valencii losovali nové mo-
tocykly na celou sezónu. Markéta v samotném zá-
vodì dojela tøináctá a bodovala. Ve druhém závo-
dì v italské Monze Markétu trápily zdravotní
problémy, pøesto znovu bodovala 13. místem.

Od poloviny kvìtna potom startovala také
v nìmeckém mistrovství. Na prvním závodì na
Hockenheimu v konkurenci více ne� tøiceti jezdcù
bodovala 12. místem, stejné umístìní vybojovala
v Suzuki Cupu o ètrnáct dní pozdìji v anglickém
Silverstone.

Markétu v prvních závodech trápily �patné star-
ty, které ji pøipravovaly o lep�í umístìní a nutily jí
k nároèným a urputným bojùm ve støedu jezdec-
kého pole. Skvìle naopak odstartovala v dal�ím
závodì IDM na Lausitzringu, kdy v prvním kole
pøedjela devìt jezdcù. Pøesto nakonec dojela a�
21. a nebodovala.

Dramatický závod absolvovala na 4. závodì Su-
zuki European Cupu v italském Misanu. V neuvì-
øitelném horku ji zradily pneumatiky a výsled-
kem byl  tréninkový pád, kdy motorka v divoké
rotaci udìlala nejménì �est salt. Kromì rámu a
motoru se muselo na motorce v�e vymìnit.

V samotném závodì dojela Markéta na 12 místì,
kdy� v prùbìhu závodu byla i desátá.

Velmi dobrý závod seriálu IDM zajela na Nür-
bürgringu, ve kterém bodovala za deváté místo,
tøináctým místem bodovala i v dal�ím závodì na
rakouském okruhu Salzburgring. Bez bodù nao-
pak vy�la ve Schleizu. Zaèátkem záøí závodila na
novém okruhu Sachsenring. Po celý závod bojo-
vala ve skupinì o 12. místo. Tøi kola pøed koncem
v�ak po jezdecké chybì soupeøe havarovala, zno-
vu nasedla na svùj stroj a je�tì stihla získat bod za
patnácté místo.

V posledních dvou závodech Suzuki Cupu vybo-
jovala na okruzích Lausitzring a Magny Cours ve
Francii shodnì 14. místa. Poslední závod IDM se
jel na nìmeckém Hockenheimu. I pøes tradiènì
�patný start Markéta zabojovala a výsledkem
bylo bodované desáté místo, co� byl její nejlep�í
výsledek v tomto �ampionátu.

Nakonec v obou �ampionátech obsadila Marké-
ta Janáková velmi slu�né 16. místo, pøièem�
v nìmeckém seriálu IDM neodjela kvùli termíno-
vé kolizi jeden závod. Paradoxnì, oè ménì se o
Markétì dozvídáme v èeském prostøedí, o to více
jí znají fanou�ci v�ech významných evropských
motodromù.

Pro pøí�tí sezónu má od svého týmu slíbenou
je�tì výkonnìj�í techniku a tak budeme Markétì
pøát, aby její umístìní byla je�tì lep�í. A jako dob-
ré studentce maturitního roèníku na Obchodní
akademii v Hoøicích pøejeme i úspì�né dokonèe-
ní svého studia.                                                                JK

Biograf Na Špici v prosinci
Neděle 3. 12. -  Pondělí 4.12. ve 20.00

LET´S DANCE
Tyler Gage je rebel na �patné stranì Baltimoru, který
má v�ak sen, �e se jednoho dne odtud dostane. Nora je
prima balerína, která nav�tìvuje v Baltimoru ultra-
elitní �kolu umìní, a jediná vìc, která stojí v cestì její
jasnì záøivé budoucnosti, je najít taneèního partnera.

Kdy� se Tyler kvùli potí�ím se zákonem dostane do �koly
umìní na veøejnì prospì�né práce, je pro v�echny

outsiderem. Jeho taneèní nadání se v�ak nezapøe a Nora
zjistí, �e v tomto drsném klukovi je nìco víc. Podaøí se

obìma realizovat své sny?

Středa 6. 12. - Čtvrtek 7.12. ve 20.00

NABÍT A ZABÍT
Malá newyorská gangsterka není primitivní akèní

podívanou, ale chytrou a prokombinovanou lahùdkou
pro milovníky dobrých hercù, tarantinovské brutality a
hustých hlá�ek. V hlavních rolích Josh Hartnett, Morgan
Freeman, Ben Kingsley a Bruce Willis.

Mláde�i do 15 let nepøístupný, 110 minut, 70,- Kè.

Sobota 9.12. ve 20.00

CANDY
Krásná mladá malíøka Candy (ABBIE CORNISH)

pro�ívá své první vá�nivé vzplanutí s pøíle�itostným
básníkem Danem (HEATH LEDGER). Jejich láska je

opojná a oba se sna�í jen o to, aby byly spoleèné zá�itky
stále intenzivnìj�í a oni se mohli plnì oddat rozko�i.

Nespoutanost, po ní� tou�í, nakonec najdou v heroinu.
Spolu budou neporazitelní�

Mláde�i do 15 let nepøístupný, 108 minut, 65,- Kè

Neděle 10.12. – Pondělí 11. 12.ve 20.00

PÉČKO PRO
ZAČÁTEČNÍKY

Tøi støedo�kol�tí  kamarádi mají kromì zájmu o sport
jedno spoleèné � chu� vidìt skuteèné porno. Zákon je

v�ak neúprosný a obèanka je�tì neukazuje ten rok
narození,který by jim umo�nil kazetu si vypùjèit. Zrodí
se  geniální plán natoèit si vlastní lechtivý film. Staèí k

tomu slièná spolu�aèka, kamera, mikrofon s ramenem a
malá støi�na. Kdy� ale natáèení zaèíná, v�e se pomalu

hroutí� I kdy� nìco pøece jenom stoupá�
Mláde�i do 12 let nevhodný, 90 minut, 60,- Kè

Úterý 12.12. - Středa 13.12. ve 20.00

CASINO ROYALE
Jedenadvacátá bondovka (natáèený z velké èásti v ÈR)

pojednává o samotném zaèátku kariéry slavného agenta
jejího velièenstva, s povolením zabíjet, pøesto�e se

odehrává v souèasnosti. V èernohorském kasinu agent
007 sehraje vysokou pokerovou hru s �bankéøem

teroristù�, souèasnì se utváøí jeho budoucí vztah k
�enám� V hlavní rolích Daniel Craig a Eva Green.

Mláde�i do 12 let nevhodný, 150 minut, 70,- Kè

Čtvrtek 14. 12.  - Pátek 15. 12. ve 20.00

ILUZIONISTA
Na pøelomu 19. a 20. století se ve Vídni odehrává temný
a dramatický pøíbìh mága (Edward Norton) , který se
doslova kouzly pokusí získat �enu svého srdce z vy��ích

vrstev spoleènosti... Na motivy povídky Stevena
Millhausera.

Sobota 16.12. - Neděle 17. 12. v 17.30

AUTA
Kdy� se zaèínající, av�ak velmi ambiciózní, závodní auto

Blesk McQueen bìhem cesty na velkolepý �ampionát
Zlatý píst neoèekávanì zatoulá do ospalé Kardanové
Lhoty u Silnice 66, nauèí se, �e opravdová radost ze

�ivota se neskrývá za cílovou rovinkou, ale na cestì k ní.

Úterý 19.12. v 19.30

VZPOMÍNKY
A ZAPOMÍNÁNÍ

Filmový klub na závìr sezóny uvádí pásmo tøech filmù,
mající spoleèné téma � neustálou aktuálnost boje proti
zlu a nutnost pøipomínat si v�e, co zlo v nás napáchalo.

Středa 20. 12. - Čtvrtek 21. 12. ve 20.00

KRÁSKA V NESNÁZÍCH
�ediny Josefa Abrháma, prsa Aòi  Geislerové, vrásky

Jany Brejchové a sliz kapající z Jiøího Schmitzera jako
hlavní atrakce posmutnìlé a témìø romantické komedie

Jana Høebejka a Petra Jarchovského o tom, jak po
povodni zaèít nový �ivot jinde (a s jiným).

Pozn.: Reprízu hitu podzimu nám snad nepøeru�í
výpadek elektrické energie :o)�

Úterý 26. 12.  ve 20.00
Středa 27.12. v 17.30 a ve 20.00

RO©K PODVRAŤÁKŮ
Nový film Karla Janáka, nás tentokrát pøivádí do svìta

mladých muzikantù, kteøí se neèekanì ocitnou tváøí
v tváø praktikám podsvìtí a mafie. Èerná komedie

o gangsterech amatérech je svým tématem i zpracová-
ním ponìkud odli�ná od pøedchozích teenagerovských

komedií. Vyu�ití komediálního �ánru s akèními
a kriminálními prvky je spolu s tématem filmu pøedpo-
kladem, �e by tento film mohl oslovit �iroké spektrum

filmových divákù.

Čtvrtek  28. 12. ve 20.00

ĎÁBEL NOSÍ PRADU
Ambiciózní vysoko�kolaèka (Anne Hathaway)

ve vytahaném svetru musí rok vydr�et jako asistentka
v módním èasopise a sná�et �ikanu �éfredaktorky

(Meryl Streep). Klasický pøíbìh o promìnì o�klivého
kaèátka v princeznu je tu obleèen do nového kabátu

a pobaví i ty, které móda nezajímá�

KRÁSNÉ PRO�ITÍ
VÁNOÈNÍCH SVÁTKÙ,

O SILVESTRU BUÏTE VESELÍ
 A V PØÍ�TÍM ROCE ��ASTNÍ.
NA SHLEDANOU VE VA�EM

(NA�EM) BIOGRAFU I V ROCE 2007
VEDENÍ A ZAMÌSTNANCI KINA

Letošní sezóna Markéty Janákové

Markéta Janáková na trati. Člověk nemá chuť
věřit, že za řídítky sedí osmnáctiletá dívka.

KOVÁŘSKÉ
A ZÁMEČNICKÉ PRÁCE

MIROSLAV
HOUŽVIČKA
MAIXNEROVA 426, HOŘICE,     493 623 500

PROVOZOVNA:
 SYLVÁRŮV ÚJEZD 7,

     608 148 623

Pøijïte si vybrat stromeèek pøímo do lesa!

PRODEJ
VÁNOČNÍCH STROMKŮ

Borovice 150 - 180,- Kè
Støíbrný smrk 200 - 240,- Kè

Zahájení prodeje 8. prosince.
Prodejní doba Pá - Ne: 9,00 - 16,00.

Ivana Kopecká,
Hájovna Maòovice 26.

Telefon 493 693 061, 724 234 863.

Hledáme účetní
TJ Jiskra Hoøice hledá úèetní pro rozpoètové

organizace od 1. 1. 2007. �ivnost.list podmínkou.
Informace na è. 603 555 688 - Jahelková.

Prodám sadu zimních pneumatik
Prodám 4 zimní pneumatiky Barum Polaris

185/60R-14, ujeto cca 5 000 km, za  3000,- Kè
(40 % pùvodní ceny).                Telefon 775 291 242.

Titul Miss Futurum letos do Hořic

Pronájem pozemku
Pronajmeme zpevnìný pozemek o plo�e 1000 -

1500 m2 a skladové prostory. Výhodná poloha u
nové prùmyslové zóny. Informace: 731 478 479.

Pronajmu 3+1
Pronajmu nadstandardní byt 3+1 v Hoøicích,

zaøízený.                                               Tel.: 603 210 163.


